
Geachte voorzitter en geachte gemeenteraad,  

 

Met genoegen hebben wij, Plaatselijk Belang Oranjewoud (PBO), kennisgenomen van het 
'Gebiedsperspectief Parklandschap Oranjewoud'. Dit rapport, zorgvuldig samengesteld onder de titel 
'Stadich & Statich', biedt een prachtig perspectief op ons mooie Oranjewoud. Het benadrukt terecht 
het unieke (cultuur)historische karakter en de serene sfeer die het parklandschap uitademt, een 
plaats waar tijd vertraagt en waar men geniet van natuur, statige lanen, en landhuizen in rust. Het 
onderzoek, geleid door bureau Ginder in samenwerking met de gemeente, inwoners en bezoekers, 
heeft de sterke verbondenheid van de gemeenschap met het gebied bevestigd, iets wat wij als PBO 
alleen maar kunnen beamen. 

Niettemin, ondanks onze waardering voor het rapport en de voorgestelde maatregelen ter behoud 
van dit bijzondere parklandschap, willen wij uw aandacht vragen voor een cruciaal punt dat naar 
onze mening onvoldoende belicht is: de verkeersveiligheid langs de aanrijroute naar Oranjewoud, via 
de Cissy van Marxveldtlaan en de Koningin Julianaweg. Deze route is de voornaamste en eigenlijk ook 
de enige  toegangsweg voor bezoekers, en ondanks de voorgestelde maatregelen, voorzien wij geen 
afname in de verkeersdrukte, wat de verkeersveiligheid en overlast voor onze inwoners in gevaar 
blijft brengen  

Daarom stelt PBO voor om een aanvullende maatregel op te nemen: het verlengen van het 
parklandschap tot aan het begin van de Koningin Julianaweg. Dit houdt in dat vanaf dit punt een 
wegprofiel wordt gerealiseerd dat past bij het statige en serene karakter van Oranjewoud, 
gecombineerd met zowel technische als esthetische maatregelen die de belevingswaarde verhogen. 
Bovendien pleiten wij voor het creëren van een alternatieve uit- en/of ingang uit Oranjewoud, om zo 
de druk op de huidige route te verlagen. Deze suggestie, reeds besproken met de projectleider van 
de gemeente en de dorpswethouder, zou mogelijk gefinancierd kunnen worden via de Erfgoed Deal 
met de provincie. Deze uit- en/of extra ingang is 15 jaar  geleden reeds besproken bij het tot stand 
komen van de dorpsvisie en is wat ons betreft nu weer actueel. In vroegere tijden liep de weg die wij 
op het oog hebben van Tjaarda’s laantje naar de schoterlandsweg. Hoe mooi zou het zijn dat wij deze 
weg weer in ere kunnen herstellen en heropenen.  

Door deze maatregelen niet te overwegen, blijven de ervaren drukte en de zorgen omtrent 
verkeersveiligheid op hetzelfde niveau als voorheen, wat naar onze mening het potentieel van het 
rapport niet volledig benut. Het is cruciaal dat deze punten als urgente items op de agenda van 
Oranjewoud worden geplaatst. Wij vertrouwen erop dat u onze bezorgdheid en suggesties serieus in 
overweging neemt en staan open voor een gezamenlijke, constructieve benadering richting de 
provincie. Dit om een langgekoesterde wens te realiseren, waarmee de verkeersdrukte effectiever 
wordt verdeeld over meerdere toegangswegen in plaats van te leunen op één enkele toegangs- en 
uitgangsroute. Deze aanpak biedt tevens de mogelijkheid om de handhavingsdruk op de gemeente 
met betrekking tot sluiproutes te verlagen, waardoor we inderdaad 'twee vliegen in één klap slaan'. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Plaatselijk Belang Oranjewoud 




